Specter v. Specter


Chapter 5

Checking Specter Proves There was a Conspiracy

A convenient Specter "Passion" with which to resume is Commission member Russell’s refusal to believe the missed bullet conjecture which the Report treats as though it is unquestionable truth.  If it is not correct, then on that basis alone the Report is false and that is another proof that there was a conspiracy.  And on that additional basis alone, which is a figure of speech because it is not at all alone, The Report is not correct.

I dealt with this missed bullet concept of the Commission and its treatment of that “theory” in the Report throughout several books and unprinted manuscripts.  This began in the first one, which dates to five months after the Report was published.  In that book, the index indicates the subject was addressed on pages 156-159, 165 and 193.  In that book there is much that is relevant in Chapter 11, The Number of Shots and Chapter 12, The Doctors and the Autopsy.  There also is ever so much more in Post Mortem on pages x, 49, 51-52, 54-58, 65, 77, 89, 92, 113, 120, 153, 172, 295, 388, 439, 453-454, 456 and 492.

Important as his and the Commission’s beliefs of and their uses of that so-called missed shot are, Specter does not include it in his index.  Not under bullet, not under shots and not under missed shot.  These index pages in his index are 53, 558 and 561.

In effect what Specter has done with his index is to have it argue for him and make it much more difficult to check him out.

Unlike Specter on the Commission and in his book, what I had finished writing less than three months after those twenty-six volumes of evidence were out, that first book, Whitewash 1, is all official fact.  It is based entirely on the then available evidence of Specter’s Commission.  After all these years and all the later disclosures, it remains basic and completely factual.  The first treatment of it in Whitewash 1, that long ago, is more informative in fact rather than conjecture or argument than is Specter’s book.

In his book, besides posing as more than a lawyer – as investigator and investigator as lawyer – and as one of the most informed people in the country, Specter also poses as a scholar.

A scholar in year 2000.

How much of an authority on the subject Specter is, how much of any kind of investigator and how much of a scholar he is – is rather than he claims to be – emerges from his year 2000 book, which is largely self-puffery – with less than what was written on this subject thirty-five years ago in the very first book written when so much was suppressed.

It tell us a bit more about what Specter refers to as his “passion” when what was written in haste thirty-five years ago, when relatively little had been disclosed, despite all these limitations and the rush to finish that first book, it .is more informative and more dependable than what Specter, who had access to all the unpublished official information and with thirty-five years to think about it, and with ever so much more official fact was available, he produced:

In diverse ways and with varying degrees of seriousness, this topic is mentioned throughout the Report.  The major discussion of the subject, however, is limited to a mere 31 lines of type (R110).  It is entitled ''Number of Shots" and is one of the nine major sections of the third chapter, entitled "The Shots From the Texas School Book Depository.”  It consumes about one percent of the space in this chapter, hardly the attention its importance warrants.

In its conclusion about "The Shot That missed", the Report drops any pretense about other possibilities and specifically refers to the "third shot," admitting it does not know which one missed.  At the same time, it abandoned the possibility that "The Missed Shot” could have been a fragment of one of the other shots which it accounts for and states t “three shots were fired" (R1ll).  Answering the "speculation and rumor” that “four or five bullets have been found,” the Report declares, "The Commission believes that three shots were fired" (R641)

This comparison tells us much about Specter in his various poses and about Specter, the man and the assassination scholar.

Much about how much credence can be placed in his word and words, too.

This, like the similar working of that McCloy “compromise” that deceived Russell and Cooper, simply was not true.   In that “compromise” the Commission said it was not necessary to determine which shot hit Connally (R19) in the official gimmickry it called a “solution” all of Connally’s wounds had to come from only the first bullet.

It is without question that the what officialdom refers to as the last of the three shots to which it had to limit itself to hope to get away with the no-conspiracy predetermined "solution."

This left the so-called "missed" shot no possibility other than the second of the three, bullets the Commission said were fired.

Where it is less positive, the Report uses these words, "The weight of the evidence indicates that there were three shots fired" (R19, 640), or "The consensus among the witnesses at the scene was that three shots were fired (R110, 117, 641).  Having thus Introduced what might be described as the "voting witnesses" evaluation of evidence, the Report shifts to "at least two shots" and concedes the possibility the whole bullet from the hospital (the Commission's found" bullet) and the two fragments in the Presidential car could, in themselves, account for three bullets.  In a single paragraph, the Report sums up in almost the same words it had attributed to officials at the scene":

The Commission was playing games when it referred to “the weight of the evidence.”  What this means is the evidence the Commission did not ignore, and what is ignored is relatively much, as my later books and those written more recently as a record for our history makes clear:

"The most convincing evidence relating to the number of shots was provided by the presence on the sixth floor of three spent cartridges which were demonstrated to have been fired by the same rifle that fired the bullets which caused the wounds."  It is possible to footnote this quotation ‑ it is on page 110 ‑ but it is not possible to footnote the proof of it, for this proof does not exist.  The Report in the next sentence admits, "it is possible the assassin carried an empty shell in the rifle and fired only two shots," but nowhere in its reconstruction does the Commission allow for the possibility that all the empty casings were distributed by hand, whether or not live bullets were fired from that window and their shells removed.  Nor is there any advantage shown of having an empty shell in the weapon.  It is not as immediately obvious as the disadvantages.  What was the killer to do in self-defense?  He had, according to the Report, a maximum of four bullets.  He therefore had but one for his own protection. If he began with no empties.  It is preposterous enough to believe anyone would have undertaken such a venture with less than the seven bullets that the rifle would hold.

In the thirty-five years since that was written and specifically, in Specter’s book, no such evidence has been disclosed – not even invented, a field in which Specter has some experience, has any such evidence appeared.  More, not in the millions of relevant of relevant pages that was disclosed in those years.  Specifically, no such evidence was in the FBI's files because one of my FOIA lawsuits was for the results of all scientific testing and no such test exists.

As we have seen, when the FBI could have and should have made this test it did not make.  That does not encourage the belief that it anticipated the test would have disclosed human tissue on the bullet or any part of any bullets.  The FBI was desperate for any kind of evidence of this nature, yet its did not make this test.  And, in all the millions of disclosed government pages, no such proof, no trace of any exists.

What it will not be possible to go into here is included in my other books and manuscripts, there is and the FBI and the Commission (including Specter), had the most solid proof that the so-called Oswald rifle was not used in the crime – could not have been.

Or the proof in this area leaves it without question that Oswald was not the assassin.  Some of this new proof is photographic, the FBI withheld some and much the Commission did publish and did ignore or misrepresent it.

It is not “possible that the assassin carried an empty shell in his rifle” because removing it and putting a bullet in a position to be fired would have made it more impossible to make up the lone-assassin means of avoiding there had been a conspiracy.  Remember, with the impossible limit of three shots was made up by the Commission, it was not possible for even the best shots in the world to do what the Commission made up that Oswald did.  So, with less time, that was even more impossible:

Discussing "The Shot That Missed" (R1ll), the Report allocates them this way: "One shot passed through the President's neck and then most probably passed through the Governor's body, a subsequent shot penetrated the President’s head, no other shot struck any part of the automobile, and three shots were fired, it follows that one shot probably missed the car and its occupants."

If the third bullet, which the Report elsewhere freely admits did not strike the car or its occupants, did not miss the oar and its occupants, it certainly is not accounted for.  If the Commission is certain of a third shot, is there any necessity for the perpetual qualification, ''probably"?  There is proof that at least one other projectile at that time struck outside the oar.  The only question, which cannot be asked seriously, is whether it was a fragment.  Emphasis was added to the reservation "most probably” for a similar reason.  With one bullet missing the car and its occupants entirely and one bullet penetrating the President's head, exploding and disintegrating, how can the President's remaining wounds and the Governor's three wounds be accounted for unless the Commission declares without qualification that the only remaining one of its three bullets inflicted all of them?

The Report goes even further than saying "most probably."  The third conclusion of Chapter I, "Summary and Conclusions", begins: "Although it is not essential to any findings of the Commission to determine just which shot hit Governor Connally, there is very persuasive evidence from the experts to indicate that the same bullet which pierced the President's throat also caused Governor Connally's wounds (R19).  The Report then grudgingly concedes that, "However, Governor Connally's testimony and certain other factors have given rise to some differences of opinion as to this probability, but there is no question in the mind of any member of the Commission that all the shots which caused the President's and Governor Connally's wounds were fired from the sixth-floor window of the Texas School Book Depository."

This is that McCloy hokus which the Commission misused, as we have seen, to avoid dissent in the Report by at least Russell and Cooper:

Having said these two things that it makes no different whether or not the bullet hit the President and did all the damage to the Governor and that there are "certain other factors" that have caused "differences of opinion," the Report never again considers these problems.  The implication in that the difference in opinions was among the members of the Commission, but this is nowhere stated.  With the statement that there was nothing essential in its hypothesis that one bullet caused the non-fatal wound to the President and all the wounds to the Governor, the Report leaves the Commission in the impossible position of having either the President or the Governor injured by a non-existent bullet or bullets, the other two having been already accounted for, or having to account for an additional bullet, which it does not and cannot do without admitting the entire Report is false.

Terminology also gave trouble to the Report's drafters.  The President's non-fatal wound is referred to most often as a "neck" wound, but also as a "back" wound (R115), and it cannot be both.  The trouble came not from lack of knowledge of the exact location of this wound, but from the major differences in the trajectories of bullets hitting in the back and the neck.  Likewise with the "hospital" bullet, which the Report, without consultation with the dictionary, refers to as "found (R79, 95, 557, 583-5, 641), with only two variations: Once it is described as "from the stretcher," once as "discovered" (R79), and twice, while still called “found," in described as "believed to have been the bullet which caused his (Governor Connally's) chest wound only" (R583).

This reconstruction leaves the Governor's wrist and thigh wounds to be accounted for by still another bullet.  Aside from the count of bullets, expert testimony from medical and other authoritative witnesses labeled that impossible, with the kind of bullet allegedly used.

The room for maneuvering was further limited by the testimony of FBI expert Frazier, thus represented in the Report, "The bullet that hit President Kennedy in the back and exited through his throat most likely could not have missed both the automobile and its occupants" and it did not hit the auto (R105).

All of this, however, is based upon pure speculation, that all the bullets were: a) full-jacketed military, and b) originated only from the sixth-floor window.  Neither speculation is proved or even seriously discussed; it was easier and safer to assume them. And had the Commission applied its new concept in evidence, voting witnesses, it could not have avoided concluding that at least one shot came from the area to the went of the Depository, for most people immediately ran to that area.  This included virtually all of the many sheriffs' deputies not on special duty who were observing the motorcade from near the corner of Elm and Houston Streets.  Several witnesses saw a "puff of smoke” in that direction coinciding with a shot (19H480, 485).

Clearly acknowledgement of that "missed" bullet, which the Commission was successful in pretending did not exist, was to protect the pretense that all the shooting was by one man, or to hide from the people the fact that there had been a coup d'etat.  Saying that one bullet missed when it was not possible to continue to pretend it did not.  That meant that all the seven non-fatal injuries had to have been caused by a single bullet and that was, despite the official efforts to pretend that is what happened, a complete impossibility:

Tantalizing mysteries have been woven around all the shots by the Report.  The "missed" bullet, which both it and the Commission avoided as much as possible ‑ and, according to the leaked versions of the FBI initial report, that agency tried to avoid entirely (see Appendix) ‑ struck the ground at a point almost Immediately known to the police.

Minutes after the assassination, Patrolman L.L. Hill radioed, "I have one guy that was possibly hit by a ricochet from the bullet off the concrete" (R116).  James. Tague had left his car at the end of Dealey Plaza opposite the Depository.  He was slightly injured on the cheek and immediately reported this to Deputy Sheriff Eddy R. Walthers (7H547, 553). who was already examining the area to see if any bullets had hit the turf.  Patrolman J. W. Foster, on the Triple Underpass, had seen a bullet hit the turf near a manhole cover.  Other witnesses in the same location made and reported similar observations.  Walthers found a place on the curb near where Tague had stood “where it appeared a bullet had hit the cement,” in the words of the Report.  According to Tague, “There was a mark.  Quite obviously, it was a bullet, and it was very fresh" (R116).

Photographs of this spot were taken by two professional photographers who were subsequently witnesses in another connection.  Tom Dillard had photographed the south face of the Book Depository Building.  James R. Underwood, a television news director, had made motion pictures of the same area and had been in the motorcade.

From its own records, the Commission did not look into this until July 7, 1964, when it asked the FBI to make an investigation, which produced nothing.  I discovered this entirely by accident, for there in no logical means by which to learn of it.  What follows is a credit to neither the FBI nor the Commission:

Not until September 1, with its work almost done, did the Commission call back Lyndal Shaneyfelt, the FBI photographic, not ballistics, expert.  Assistant Counsel Norman Redlich took a deposition from him beginning at 10:4.5 a.m. at the Commission's offices (15H686-702).

The previous investigation was reported In an unsigned memorandum of July 17, 1964, from the Dallas field office (21H72ff.).  In it, the author politely called to the Commission's attention that, the photographs in question "had been forwarded to the President’s Commission by Martha Joe Stroud, Assistant United States Attorney, Dallas, Texas.”

In other words, if the FBI was going to be subject to criticism for not finding what the Commission wanted, the FBI was going to have it on record that there was no need for the Commission to have delayed seeking further information.

This FBI report quoted Dillard as locating the point at which he took the picture.  It was, he said , “on the south side of Main Street about twenty feet east of the triple underpass."  The FBI Dallas office said, “The area of the curb from this point for a distance of ten feet in either direction was carefully checked and it was ascertained that there was no nick in the curb in the checked area, nor was any mark observed."  In the concluding paragraph, repeating the above information almost word for word, the Dallas Field Office concluded, "It should be noted that, since this mark was observed on November 23, 1963, there have been numerous rains, which could have possibly washed away such a mark and also that the area is cleaned by a street cleaning machine about once a week, which would also wash away any such mark."

Bear this in mind in considering what Shaneyfelt reported.

We deal with Jim Tague separately because something that happened to him is another indication of a conspiracy to kill the President, with all that means.

It was an accident that prevented the Commission (which means, as of then, not now, Specter, too) the Commission’s pretense that no bullet missed.  The story was told to me by the man who caused it, Tom Dillard and is in more detail in Post Mortem.  Dillard, at the time of the assassination a photographer on the staff of the Dallas Morning News, was its chief of photography when I interviewed him.  He had been sent to cover a local gathering at which the local United States attorney, Harold Barefoot Sanders, was to be.  Just before then Dillard had read another of the leaks saying what the Commission would conclude.  When Dillard saw Sanders and told him of that leak, he also told him that it omitted some evidence that he had photographed the day after the assassination, of another shot that had caused that hole in the curbstone.

When Sanders informed the Commission, they knew the cat was out of the bag and Rankin asked the FBI to conduct and investigation and report the results to the Commission.

The Dallas FBI could not find that bullet hole.  Then the FBIHQ sent Shaneyfelt.

I’ve heard a number of FBI agents and retired agents say that the first law of survival in the FBI was “Cover the Bureau’s ass” and the second law is protect your own.

Perhaps that was on Robert P. Gemberling's mind when he wrote the synopsis to be added to the three fat volumes of Dallas FBI reports to be sent to Washington.  Whatever led him to be honest, he was that in his references to what Shaneyfelt had just done.  The report on what Shaneyfelt saw included:

Additional investigation conducted concerning the mark on the south side of Main Street near triple underpass which, it is alleged was possibly caused by bullet fired during assassination.  No evidence of nick on curb now visible.  Photographs … (Dallas file 100-10461, Headquarters file 105-82555, 8/5/64).

Dillard told me that before long those he referred to as “the federales” appeared and left with his best prints.  He made one for me from the best of what remained and I published it in Post Mortem (page 608).  More on this aspect is in that book in Chapter 9, pages 323ff.  Other pictures are there, along with a copy of the picture his paper published, with the caption (page 332).

I had had suspicions about that curbstone from the outset and when I had a chance to examine and photograph it at the National Archives I believed my suspicion was the fact.

In Post Mortem I also published along with Dillard’s picture, a frame from the reel of photographs by TV reporter, James Underwood, on this.  These pictures and a picture enlarging the hole area (see also Never Again!, pages 329 and 333) left no doubt that was a fresh hole, the kind bullets make in hard concrete.

What I suspected from the first was confirmed by the test results on that curbstone, obtained in those lawsuits.

There was no real report on the spectrographic examination by FBI agent John F. Gallagher.  I reproduce it and others in facsimile in Post Mortem, these on page 458.

At the top of that page, also in facsimile, are what is anything but a real spectrographic examination of bullet metal:

Small foreign metal smears (see attached for location) were run spectrographically (Jarrell-Ash) found to be essentially lead with a trace of antimony – could be bullet metal.  No copper observed.

Gallagher knew very well that what he tested is not "bullet metal” and they all knew that a bullet impact does not leave a “smear.”

The chart and an enlargement of part of it, also on page 458, discloses that the smear was about an inch by three-quarters of an inch and what is left is absolutely without doubt that it could not have been the deposit left by a bullet fired from that TSBD sixth-floor window in Gallagher’s sketch.

In it, Gallagher shows that the “bullet” came from the west, and the TSBD was to the east, and its path was down downward at a “33º” angle.

That angle meant the “bullet” had to have originated somewhere up in the air.

It could not have been from that triple underpass that was twenty feet away.

However, as a reproduction of another Gallagher report on the spectrographic examination of the Mannlicher-Carcano bullet reflected (on Post Mortem, page 449), the bullet consists of at least eleven elements, perhaps twelve, the right side of the chart that is visible does not include the identification of the contents of the last column an the right.  Gallagher himself testified when we deposed him in CA 75-226, that minimum needed for a spectrographic examination is about one millimeter in size, in weight, about as much as a postage stamp.  But here Gallagher had a specimen that was an inch in its longer dimension.

Eyeball examination opposite examination of that “smear” on the curbstone left no doubt about what it was, a patch, a concrete patch.  That was confirmed by a scientific examination I was able to have made (Case Open, pages 164-165).  The darker color of that patch was quite visible to the unaided eye at the Archives when I got the photo that appeared in Post Mortem on page 604.  It is a concrete paste and without any doubt at all, that curbstone had been patched, as every one of those people in both the FBI and the Commission who had anything to do with it had to know.  And, whether or not he knew, one of those who questioned Shaneyfelt was Specter.

So, all those people knew and were silent.

Then and for thirty-five years.

What they also knew was that Oswald could not have done that patching.  He was not in a position to from inside his jail cell.  And hundreds of people would have seen what ordinarily is not done and ordinarily would have served no purpose.  Curbstones all over are slightly damaged and they are not patched with concrete paste, as this one was.  And, among the many questions to which no answer was sought by the FBI, the Secret Service, the Commission, including Specter, is who in the world have could have had any interest in patching that curbstone.

And when was it patched.

And why.

Tague also told me that when he was to go to where his parents lived, in Indiana, he went to where he became part of the country’s history to take motion pictures and show them to his parents.  That was in May 1964.

And then he did not see that bullet hole.

(When Assistant Counsel Wesley Liebeler deposed Tague in Dallas, he asked Tague about those pictures.  Surprised, Tague asked him how he knew about those pictures.  He got no answer.  Tague told me he had told nobody about taking those pictures.  I saw no mention of them in any of those many thousands of FBI records I obtained and read and there was none in the records of the Dallas office, which I had.  So, there is another mystery, another one that reeks of official wrongdoing.  Tague also had me that he knew of nothing else that was then missing from his home.)

So, the patching was done before May.  The probability was that it was at some time after the Dillard news photo was published, which was on November 24, 1963, or after Underwood’s film was telecast.  It was then that it was known where that bullet-hole was.

The obvious purpose of covering it with concrete paste was to make it impossible to take samples from the surface of that hole and examine them spectrographically.

Obviously, concrete test results are not identical with tests of those Mannlicher-Carcano bullets.

And the obvious purpose of covering it with concrete paste was to make it impossible to take samples from the surface of that hole and examine them spectrographically or other means.

Obviously, concrete test results are not identical with tests of those Mannlicher-Carcano bullets.

And the obvious purpose of that patching was to prevent it from becoming known that the deposit made when that hole was made in the concrete curbstone by a bullet other than those used in the assassination and those attributed to Oswald.  Scientific proof would have made the Warren Report impossible and there then would have been no possibility of hiding the fact that President Kennedy was assassinated by a conspiracy.

Or, the permanent destruction of evidence was part of that conspiracy the government says there had not been and the government’s evidence proves, without any question at all, that there had been a conspiracy.

Specter also tells us what he says the doctors said.  He did that when he was on the Commission and he does that in this book.  What he did back in the days of the Commission and what he does in his not easily perceived to be a passion for truth.

The truth, again not in the Report or in Specter’s bragging about how important he was and how he did all that was necessary for him to do, has been available since that first book was available, back in 1965.  It should be remembered that questioning the doctors was Specter’s job and that he had experience in questioning people from his days as an assistant district attorney in Philadelphia?

One by one the doctors were called before the Commission’s staff. and subjected to great persuasion in an effort to get them either to retract their initial medical opinion that the anterior neck wound was one of entrance, to say that they never thought it was a wound of entrance, or to say it could have been either an entrance or an exit wound.  One of the devices used by the Commission's questioners was to state a hypothetical question based in part, or seemingly based in part, on the unpublished autopsy report.  With this hypothesis, the doctors were in a position to make the kind of response the Commission so desperately wanted.  In formulating this question, however, the interrogators may have taken advantage of the doctors.  One of the assumptions the doctors were asked to make had to do with the type of bullet, which was but a presumption.  Another was that the projectile was of "high velocity."  None of the doctors qualified himself as a ballistics expert, and some were careful to point out that they were not.  The testimony of the FBI firearms expert Robert A. Frazier, previously quoted, was that the presumed bullet was not a high velocity bullet.

Special pressure was applied to Dr. Malcolm Perry.  It was undignified and abusive.  Putting him in the middle of nonsense about the unavailability of tape recordings of his interviews, promising to send him copies of his statements and getting him to promise he would reply in a letter, not under oath, was neither fair nor responsible.  None of this or any of the related proceedings in reflected in the Report.

When the runaround began to annoy even members of the Commission, Congressman Ford had asked if all the news media had not made tape recordings of their interviews with the doctors, as, of course, radio and television had.  In a largely incoherent manner, Doctor Perry replied, ''This was one of the things I was mad about, Mr. Ford.  …I know there were recordings made, but who made them I don't know'' (3H375).  Later the subject was resumed with as much avoidance of the available clippings from the papers.  The reason given for the unavailability of the tapes is that in four months, by the time of the: doctor's appearance, the media had not catalogued them.  However, Doctor Perry was not shown the newspaper accounts, either.

The delicacy of this question is illustrated by the circumspection with which it was handled.  Dulles suggested to the lawyers, "if you feel it is feasible, you send to the doctor the accounts of his press conference or conferences," and to the doctor, ''if you are willing, air, you could send us a letter … pointing out where you are inaccurately quoted ... Is that feasible?"

Here we have a picture of vigorous pursuit of fact, Commission-style.  At issue were two important things: Whether the wound was one of entrance, which would destroy the Commission's entire case, and the honesty of its more important witnesses.  The passengers on the bus with Oswald on his Mexican trip were searched out all over the world.  Oswald's pubic hairs were even subjected to scientific analysis.  But the Commission, which already had at least a considerable if not a complete file of clippings, and had not been able to get the tape recordings, asked if as a voluntary matter the doctor would "send us a letter" ‑ not even under oath ‑ commenting on the media account of this, one of the most important questions before the Commission.

Specter offered a further explanation, saying, "... we have been trying diligently to get the tape records of the television interviews, and we were unsuccessful.   I discussed this with Dr. Perry in Dallas last Wednesday, and he expressed an interest in seeing them, and I told him we would make them available to him prior to his appearance, before deposition or before the Commission, except our efforts at CBS, and NBC, ABC and everywhere including New York, Dallas and other cities were to no avail ...  The problem is they have not yet catalogued all the footage which they have, and I have been advised by the Secret Service, by Agent John Howlett, that they have an excess of 200 hours of transcripts among all the events and they just have not catalogued them and could not make them available.

These will be catalogued "and the Secret Service is trying to expedite the news media to give us those, and it was our thought as to the film clips, which would be the most direct or the recordings which would be the most direct, to make comparisons between the reports in the news media and what Dr. Perry said at that time, and the facts which we have from the doctors through our depositions and transcript today" (3H377ff.).

It never happened.  Whether or not the only too abundant quotations showing the doctors called the anterior neck wound one of entrance were ever collected and sent to Doctor Perry, and if they were, what or if he replied, is not in the Report.  Yet this was a most fundamental conflict about the most fundamental question before the Commission.  If the wound had been one of entrance, then it could not have come from a bullet fired from the sixth-floor window.

There is nothing in which this Commission could have had any proper interest that any responsible people in the country would have denied it.  Had they, and the Report indicates not a single instance in which this happened, the Commission had the power of subpoena, meaning the power to compel attendance and the production of evidence.  It could also have initiated punishment against offenders.

As the record of Doctor Perry's appearance before the Commission stands, the media agencies failed to make available to the Commission the tapes of their interviews with him.  This is a serious reflection on the cooperativeness, therefore, the patriotism and public spirit, of radio and television networks and stations.  Unless this in true, such a record should not stand in history.  Independent information in not available.  However, the failure of the radio and television people to supply what the Commission's agents said they would just is not believable (pages 169-170).

While most of this needs no explanation, I do want to comment on Doctor Perry, who I interviewed years later.  I interviewed doctor Charles Carrico same day.  I then believed that both wanted to be honest men and that usually they were.  I got the impression that Perry then was still under considerable pressure.  He could have been subject to many, varying from the fear that the federal money his hospital got would be diminished or eliminated to fear of what could be done to him in court.  I got the impression that he still believed what he said that Specter never got around to getting, on the record or questioning him about.  I also learned from him then that he enjoyed hunting and was something of an amateur rifle expert.  He also loaded his own bullets.  When I saw him he had only recently taken his son hunting.

As I now remember it as best I can after thirty-five years, Specter never did inform, the Commission what Perry had said that troubled him so much.

It was what would have ruined more than Specter's beloved SBT, not yet converted from a "theory," which it was not, into a "conclusion," which it also was not.

To get into that recall that Specter had told the Commission Members and Doctor Perry and, when the transcripts were published, the country and the world that he had checked with all the TV networks and none had taped the press conference he also did not identify.  What Specter was also saying in this is that he did not check anywhere else, including no newspaper and no news agency.  The simple statement Specter pretended he wanted and could not get was, in fact, in virtually every paper in the country.  My files hold it from the New York Times and the Washington Post.  I have other clippings that reflect that the Associated Press also carried it, as I am sure all other news services did.

It was also the first press conference of the Lyndon Johnson administration!

And Specter could not get a copy of it anywhere? Or the tape recording?

Not even from the White House?

What a demonstration of Specter's passion for truth!

That press conference, as transcribed, consisted only of the verbatim record of what was asked and said after the White House introduction.

What worried Specter so much he failed to repeat it is what Doctor Perry said in response to questions three times, each time supported by the hospital's chief of neurosurgery: the wound in the front of the President's neck was from a shot from the front.

Every paper carried that and the only place Specter checked, in his own account of it, was the TV networks.

But, as all the media and the hospital knew and as Specter undoubtedly also knew if not for any other reason because all the TV networks told him:

That one, at Parkland, was the one time not a TV camera was at a White House news conference!

All the rest of the media was there, many using tape recorders.

As the White House also was and did!

We here reproduce only the top part of the first page.

The transcript was on legal-sized paper.

Thanks to Specter's very intense "passion for truth," in all the many thousands of documents I've gone over in the Warren Commission's files.  They hold no copy of this first Johnson administration press conference.  In all the other files of other agencies I have seen, not one of them held this transcript.

The copy I have was obtained by a friend, from the LBJ library, in Johnson's home state of Texas.

Perry Mason, move over.  Make room for Arlen Specter, self-described as a demon lawyer-investigator.

The proofs of this he also provided for those who care to look for them.

There is another demonstration of this Specter skill at that point in that first, that 1965 book that somehow Specter also left out of his book, along with any reference to the intensity of his failed effort to learn what the media said that Doctor Perry said.  Chief of Neurosurgery, Dr. Kemp Clark, backed up Dr. Perry.  In this, although Specter did not say it, did not get into the Commission's record what Dr. George T. Shires testified to on deposition in Dallas (6H104ff.).

This was not because Specter was not aware of what Dr. Shires knew of personal knowledge and had stated under oath.

No, it was not because Specter was not aware of what Shires knew, had said and would again have said to the Commission Members if called to Washington.  Or its importance.  No.  Specter knew.  Because he personally deposed Shires.  He began at 4:45 p.m. March 23, 1966, and it was at Parkland.  March 23 was rather early in the depositions.  This suggests that he had been expected to be a major witness.  It was four more months after that, which was also a month after it had been expected that the Report would have been issued, that most of the Dallas witnesses, including some of the most important, were deposed.

Perhaps one reason Specter had for not calling Shires to Washington to testify before the Members of the Commission is that he is the doctor who was in charge of Connally's case.

But a reason I am inclined to favor is that Shires alone testified to what Specter found it possible to omit when he supposedly calculated the weight of bullet metal missing from his beloved magic Bullet 399.

On deposition, Shires testified that there was a bullet fragment in Connally's chest, clearly visible in the X-rays.  (There was more bullet metal X-rays disclosed in Connally's body and the weight of which, along with any estimate of the metal washed out of Connally's wrist, did not trouble those "calculations" and help make that SBT of Specter's appear to be possible when it was entirely impossible.  That other X-ray so carefully avoided was of a fragment in Connally's thigh.  Specter had what for him was a very good reason to stay away from that X-ray of Connally's thigh: the sliver in it was too long to have come from the base of that bullet, the only part from which any fragment could have come, as the photo of the base after Frazier cut out more than he needed for Gallagher's spectrographic examination shows (Post Mortem, page 602).

Dr. Perry was called in on that because it was feared to be close to Connally's femoral artery and the doctor's worried if it had to be removed not to puncture Connally's femoral artery.  Perry told them it did not have to be and Connally lived and died without that sliver ever being a problem.

That there was even more metal missing from that magical one of Specter's was disclosed by records that were not, at first, accessible.  One was the report of the autopsists.  It was reproduced in facsimile in Post Mortem (pages 575 ff.).  The footnote I added to the next to the last page (page 578) says all that need be said.  There was, contrary to the autopsists' Commission testimony, metal fragments in the neck area.

of the margins of the bone when viewed from the inner aspect of the skull.  This is characteristic of a wound of entry in the skull.

Exit

The autopsy report further states that there was a large irregular defect of the scalp and skull on the right involving chiefly the parietal bone but extending somewhat into the temporal and occipital regions, with an actual absence of scalp and bone measuring approximately 13 cm. (5.12 inches) at the greatest diameter.  In non-technical language, this means that a large section of the skull and the right side of the head were torn away by the force of the missile.  Photographs Nos. 5-10 inclusive, 17, 18, 26–28, 32-37 inclusive, 44 and 45 portray this massive head wound, and verify that the largest diameter was approximately 13 cm.  The report further states that one of the fragments of the skull bone, received from Dallas, shows a portion of a roughly circular wound presumably of exit which exhibits beveling of the outer aspect of the bone, and the wound was estimated to be approximately 2.5 to 3.0 cm. (1 to 1.13 inches) in diameter.  X-ray Nos. 4, 5 and 6 show this bone fragment and the embedded metal fragments.  Photographs Nos. 17, 18, 44 and 45 show the other half of the margin of the exit wound; and also show the beveling of the bone characteristic of a wound of exit.  Photographs Nos. 44 and 45 also show that the point of exit of the missile was much larger than the point of entrance, being 30 mm. (1.18 inches) at its greatest diameter.  Photographs 5-10 inclusive, 32-37 inclusive, 44 and 45 show the location of the head wound, and verify the accuracy of the Warren Commission drawings (Exhibits 386 and 388, Vol. XVI, pp. 977 and 984) that depict the location of the head wound.

NO OTHER WOUNDS

The X-ray films established that there were small metallic fragments in the head.  However, careful examination at the autopsy, and the photographs and X-rays taken during the autopsy, revealed no evidence of a bullet or of a major portion of a bullet in the body of the President and revealed no evidence of any missile wounds other than those described above.

_______

Note the careful game with words under "NO OTHER WOUNDS."  Dr. Humes' sworn testimony is that the X‑rays revealed no evidence of bullet fragments at any point in the President's body except the head.  The official solution of the crime cannot stand unless that testimony is true, for the bullet officially alleged to have wounded the neck, 399, is already impossibly burdened by the requirement that it have produced all of Connally's wounds as well.  Here the doctors say only that the X-rays reveal ''no evidence of a bullet or of a major portion of a bullet in the body of the President" (as distinguished from the head).  What this peculiar language must mean, and as the second panel later confirmed. is that there are indeed "minor portions of a bullet" in the President's body, a negation of the official solution.

The 1978 report of the, special panel of medical experts convoked by the Justice Department also states that there were small metal fragments in that area (page 592):

Neck Region:  Films #8, 9 and 10 allowed visualization of the lower neck.  Subcutaneous emphysema is present just to the right of the cervical spine immediately above the apex of the right lung.  Also several small metallic fragments are present in this region.  There is no evidence of fracture of either scapula or of the clavicles, or of the ribs or of any of the cervical and thoracic vertebrae.

The foregoing observations indicate that the pathway of the projectile involving the neck was confined to a region to the right of the spine and superior to a plane passing through the upper margin of the right scapula, the apex of the right lung and the right clavicle.  Any other pathway would have almost certainly fractured one or more bones of the right shoulder girdle and thorax.

Other Regions Studied:  No bullets or fragments of bullets are demonstrated in X-rayed portions of the body other than those described above.  On film #13, a small round opaque structure, a little more than 1 mm, in diameter, is visible just to the right of the midline at the level of the first sacral segment of the spine.  Its smooth characteristics are not similar to those of the projectile fragments seen in the X-rays of the skull and neck.

Examination of the Clothing

Suit Coat (CE 393) A ragged oval hole about 15 mm. long (vertically) is located 5 cm. to the right of the midline in the back of the coat at a point about 12 cm. below the upper edge of the coat collar.  A smaller ragged hole which is located near the midline and about 4 cm. below the upper edge of the collar does not overlie any corresponding damage to the shirt or skin and appears to be unrelated to the wounds or their causation.

_______

In describing the all too few X-rays of the ''neck region'' the panel demolishes the Warren Report and the integrity of the autopsy doctors' testimony.  Humes had sworn there were no metallic fragments in the neck visible on the X-rays (2H361).  399 is clearly unfragmented, yet it had to have caused the neck wounds for the Commission's case to survive.  Thus, the panel's statement that "several small metallic fragments are present" in the neck region, although lacking the detail and precision that might be expected from such eminences, is sufficient to prove that the Report and the autopsy findings on which it was based are irreversibly wrong.

This report also contradicts the autopsy report, which placed the head entry wound on the level of and to the right of the knob at the back of the head four inches higher.  That also would seem to destroy the autopsy and the Warren Report with it because if the made-up trajectory was correct where the autopsists placed it as the Report says, then it could not be correct four inches higher (page 590 attached).

Picture the late Dr. John Nichols and I had taken in the archives of the base of that bullet, Exhibit 399 both show that missing metal was cut from its base by FBI agent Robert Frazier.  It appears that Frazier cut out the only metal missing.  The two side pictures of that bullet show that after supposedly hitting all the bone it did, including in the President's body, which, in the account Specter arranged for it had not a scratch on it after smashing bone in the President's neck and in Connally's chest, wrist, chest, thigh, with an undisclosed amount washed out when the wrist wound was cleansed.

According to Specter, all of this weighed one grain.  And one grain in weight is the weight is the weight of a tiny grain of weight.

Those were the same X-rays the Navy people examined.  They took them and according to their Commission testimony, they did not see those pieces of bone in the President's upper chest and neck area.

How the Specter "solution" of his basic problem that could not have proposed without his SBT required that his magical bullet lurk in Connally's leg until some distance and some time later it snuck out at Parkland hospital.

There it was and in all the Commission used of it remains an almost entirely unscathed bullet, which had lost only a grain and a half in its career.  And as Specter also avoided mentioning, of that weight it lost a half grain, a third of its loss, in being fired down the barrel, which removed that much.

Nor Perry told me, as I am sure he would have told the world if Specter had asked him, that what the X-ray of Connally's leg shows was a sliver of metal, and that after the whole bullet was not shown in the X-ray.

There is still another Specter demonstration of his loyalty to that SBT, the bastard bullet he sired.  It was also mentioned in Whitewash I thirty-five years before Specter's book appeared, so it was known to Specter from the X-rays, if he did not know about it any other way:

Most of the doctors and nurses, some of whom did not retreat from their initial medical opinions, were not called before the Commission itself.  When Governor and Mrs. Connally appeared, they were accompanied by two of the doctors who operated on him.  Conspicuously absent was Dr. George T. Shires.  It was he who was responsible for the governor during his period of post-operative recovery and treatment.  Possibly excerpts from his deposition will indicate a reason for this strange emission.

Doctor Shires, testimony was taken March 23, 1964.  It appears in Volume 6, pages 104-13.

He attends Governor Connally "for the first several days ... approximately every 2 to 4 hours for an hour or so each visit and many times for 6 and 8 hours at a stretch."  As to whether or not Connally really recalls what happened, he "definitely remembers turning after bearing the first shot, before he was struck with a bullet."  Asked if the effects of the Governor's wounds would have affected his memory "as to what happened before the wound?" his response was unequivocal: "No ... I think his memory for events up until the time he recalls falling over in the car is probably accurate."  Asked if two bullets could have struck the Governor, he twice said, "I'm sure it's possible."

Could the President's non-fatal and all the Governor's injuries have been caused by a single bullet?  He does not think so. …(Whitewash I, page 170).
Although with the great care he exercised so often Specter did not ask Dr. Perry if he believed in Specter's dream solution of his SBT, Perry told me it was not possible.  He told me that in the X-ray of Connally's thigh he saw a "sliver" of metal.  Going along with that another medical question Specter asked of none of the doctors, where that sliver entered Connally's body.  The whole in his thigh was too small to have been made by a whole bullet, even a small one.

Or, Dr. Perry (and not he alone) knew and could have told Specter if Specter had asked him with all the proofs that there were, was a SBT possible?  He knew that Perry had proof that could have been confirmed by other doctors, also not asked by Specter.

Or, that little sliver alone was enough to end Specter's SBT, enough to wreck the Warren Report, enough to leave the official investigation of the assassination of a President, which in this regard it is important to recall that the assassination of any president is a de facto coup d'etat, which means a government was overthrown and replaced by one not freely elected by the people, and that Perry was only one among quite a number who had proof of this.

And would have provided it, if permitted.  Who could have volunteered and run that possibility not inconsiderable risk.

If permitted.

And been, at best, ignored – as the overwhelming evidence the Commission had was ignored.  Ignoring the overwhelming evidence that it had established as fact, not "political truth" that it regarded and demanded to be regarded as fact when it was not that, was no more than a "political truth" that was no truth at all.

Checking Specter out, and this is far from a complete job of that, proves there was a conspiracy and that conspiracy was to kill the President.

It had another conspiracy not connected but standing by to protect it by seeing to it that there would be no real investigation.

Specter's public record is that he was part of that second conspiracy and that he knew it, for all his postures and pretenses.

And his claimed "record of integrity."
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The autopsy report further states that there was a large
irregular defect of the scalp and skull on the right involving
chiefly the parietal bone but extending somevwhat into the
temporal and occipital regions, with an actual absence of
scalﬁ and bone measuring apgroximately 13 cm, (5.12 inches)
at the greatest diamcter. n non-technical language, this
means that a large section of the skull on tho right side of
the head was torn away by the force of the missile, . Photo-
graphs Nos, 5-10 inclusive, 17, 18, 26 - 28, 32-37 inclusive,
44 and 45 portray this wassive head wound, and verify that the
largest diameter was approximately 13 cm. The report further

" states that one of the fragments of the skull bone,.received
from Dallas, shows a portion of a roughly circular wound pre-
sumably of exit which exhibits beveling of the outer aspect of
the bone, and the wound was estimated to be approximately 2,5
to 3,0 cm, (1 to 1,18 inches) in diameter, X-ray Nos, 4, 5
and 6 show this bone fragment and the embeddcd metal fragments,

_ Photographs Nos. 17, 18, 44 and 45 show the other half of the

‘margin of the exit wound; and also show the boveling of thé
bone characteristic of a wound of exit. Photographs Nos., 44
and 45 also show that the point of exit of the missile was
much larger than the point of entrance, being 30 mm, (1.18
inches) at its greatest diamcter. Photographs 5-10 inclusive,
32-37 inclusive, 44 and 45 show the location of the hcad wound,
and verify the accuracy of the Warren Commission drawings
(Exhibits 386.and 388, Vol, XVI, pp. 977 and 984) which depict
the location of the head wound,

NO _OTHER WOUNDS

. -The x-ray films established that there were small metallic
fragments in the head, However, careful examination at the
autopsy, and the photographs and x-rays taken during the autopsy,

" revecaled no evidence of a bullet or of a major portion of a
bullet in the body of the President and revealed no evidence
of any missile wounds other than those described above.

4% Note the careful game with words under "NO UTHER #OUNDS." Dr. Humes' sworn testimony
is that the x-rays revealed no evidence of’ bullet fregments at any point in the Pres-
ident's body except the head. The off'igcial solution of the crime cannot stand unless
‘that testimony is true, for the bullet officially alleged to have wounded the neck,
399, is ulready impossibly burdened by the requirement that it have produced all of

.. Connally's wounds as well. Here the doctors say only that the x-rays reve:l "no evi-~
" dence of a bullet or of a major yortion of a bullet in the body of the rresident" (as
" distinguished from the head). 4hat this peculiar language rust mean, and as the
second panel later confirmed,. is that there are indeed "winor- portions of a bullet®
‘:-’“ in the President's body, a negation of the official solution.
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anteriorly and superiorly. Nome can be visualized on the left side
of the brain and none below a horizontal plane through the floor
of the anterior fossa of the skull.
On one of the lateral films of the skull (#2), a hole
measuring appiqximately 8 mm. in diameter on the outer surface of
the skull and as much as 20 mm. on the internal surface can be seen
in profile approximately 100 mm. above the external occipital
protuberance. The bone of the lower edge of the hole is depressed,
Also there ;s, embedded in the oﬁtef table of the skull ciose to
the lower edge of the hole, a large metallic fragment which on the
antero-posterior film (#1) lies 25 mm; to the right of the midline.
This fragment as seen in the latter film is round and Qeasures
6.5 mm. in diameter, Immediately adjacent to the hole on the
internal surface of the skull, there is localized elevation of cye
soft tissues. Small fragments of bone lie witﬁin portions of th;se
tissues and within the hole itself.‘ These changes are consistent
with an entrance wound of the skuli produced by a bullet similar
to that of exhibit CE 399.
. The metallic fragments visuali;ed within the right cereﬁral
hemisphere fall intd two groups. One group comsists of relatively
large fragments, more or less randomly distributed. The second .
group consists of finely divided fragments, distributed in a
postero-anterior directivn in-a region 45 mm, long and 8 mm. wide,

As seen on lateral film #2 this formation overlies the position of

the coronal suture; its long axis if extended posterjorly passes

' through the above-mentioned hole. Ié appears to end-anteriorly
immediateiy below the §ad1y fragmented frontal and parietal bones

just anterior to the region of the coronal suture,

Here we learn that the entrance wound in the head, never measured by the autopsy doctors
who preferred to locate it merely as "slightly above" the occipital protuberance, was
actually 100 mm. above that point. No silly millimeter here. That is 4 inches higher
than the autopsy doctors made out, putting the wound high on the back of the President's
head instead of near the hairline as the doctors swore to and depicted on drawingse
This is how the panel "supported" the autopsy report.
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| MR, HAWKS: Let me have your attention, plesse,

_ You vanted to tall: to some of ithe attending -
Physiciang, I have two of them here, Dr, Halcolnm Perry,.
20 2tlendifg surgeon here 2t the Parkland emoxial Hospital,
E2 will taik to you Tirst, and then Dr, Kemp Clark, the .
coie? heurosurgeon here a8t the bospital., . #He wili.tell/you.
waat he knows about it, " oz, Parry, . . ' E

Q. Vere you in atterdande when the Fresideﬁt'died?

- Q. Let hip ieiz his story.

R 'wbi. EALbOLMJPERRYE "I was Summoneq to the Eﬁé&génby.
Foom shortly after the President was brought in, on an .. e
exergency basis, imnediately after the President's arrival;
Upon reaching his Side, I noted that he vas ia criticai -
coadition from g wound of the neck and of the head, Imxediate
resuscitative measureg - g L S .
: . ‘ . e _ T
Q. Would you go slbwgp?;‘ ) o '
| DR. PERRY: I noted be was in a eritical condition . -
£rom the wound in the neck and the bead, ' o

7" Q. Could that be dome by one shot? -

DB.fPERRY:-'I cannot coﬁjéétﬁfe. I don't know,

. Q. A would.of the neck and of the -

.’ DR, PERRY: -- of the bead, Inmediate resuscitative
‘measures were undertaken,_and;Dx,ﬂKémp‘Clark. Professor ot :
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